

ບົດຮຽນທີ10

ບໍ່ເວົ້າຄຳເວົ້າທີ່ເປັນການຕ້ານແລະເປັນການເສັຍຫາຍໄຫ້ແກ່ຜູ້ອື່ນ

ຄວາມບາບໜຶ່ງທີ່ມັກເກີດຂຶ້ນທີ່ຫງ່າຍທີ່ສຸດກັບຜູ້ມີຄວາມເຊື່ອກໍຄື:(ການເວົ້າຂວນຄົນອື່ນ) ເພາະພວກເຮົາມັກເວົ້າກ່ອນຄິດບໍ່ຄິດວ່າຜູ້ຖືກເວົ້າເຂົາຈະຄິດແນວໃດ?ເມື່ອເຂົາໄດ້ຫຼິ້ນສິ່ງທີ່ເຮົາເວົ້າຫລືບາງເທື່ອເຮົາອາດຫົວຂວນຄວາມພິການຫລືຄວາມຜິດຂອງເຂົາ.ຫລືບາງເທື່ອເຮົາອາດເຮັດໄຫ້ຜູ້ນັ້ນໄດ້ຮັບຄວາມບໍ່ສະບາຍໃຈຫລືທຳລາຍຊື່ສຽງຂອງຜູ້ອື່ນໂດຍການ ດ່າ,ກຽດຊັງ,ອິດສາ. ການປະພຶດແບບນີ້ລ້ວນແຕ່ເປັນຄວາມບາບ ແຕ່ສ່ວນຫລາຍຖືກປົກປິດໄວ້,ການຂໍໂທດຫລືເຮັດໄຫ້ກະຈ່າງແຈ້ງແຕ່ຢາໂກໂບໄດ້ເວົ້າຫລາຍເຖິງບັນຫາການໄຊ້ຫລິ້ນໄຫ້ເວົ້າຢ່າງລະມັດລະວັງຕໍ່ຄົນອື່ນ ເພາະນີ້ເປັນການບາບຢ່າງຮ້າຍແຮງໂດຍສະເພາະໃນກຸ່ມຜູ້ເຊື່ອ.

ຄຳສັ່ງ: ຢາໂກໂບ 4:11

ຄຳອະທິບາຍໄປຍັງ:

ໄນພະຄຳ ຢາໂກໂບ4:11-12 ເພິ່ໄດ້ເວົ້າເຖິງບັນຫາຫຍັງ?

ໄນພະຄຳ ຢາໂກໂບ 3:1-12 ເພິ່ໄດ້ເວົ້າຫຍັງກັບພິນ້ອງຮ່ວມຄວາມເຊື່ອ?

ທ່າຢາໂກໂບໄດ້ເວົ້າວ່າ:ຖ້າພວກເຮົາເວົ້າສິ່ງທີ່ເປັນການຂັດຂວາງຕໍ່ຜູ້ອື່ນນັ້ນກໍຄືເຮົາໄດ້ຕັດລົງລົງໂທດຕໍ່ຄົນອື່ນແລ້ວພ້ອມທັງເປັນການຂັດຕໍ່ຫລັກການທີ່ຖືກຕ້ອງຂອງພະເຈົ້າທີ່ພະອົງມີຕໍ່ຄົນຂອງພະອົງ.

ອ່າ 2ໂກລີໂທ 12:20 ; 1ເປໂຕ 2:1

ມີຫຍັງທີ່ປັນບັນຫາໃນ 2ໂກລີໂທ?

ມີຫຍັງທີ່ເປັນຄຳສັ່ງໃນ 1ເປໂຕ?

ປຶ້ມ:ເວົ້າສິ່ງບໍ່ດີຕໍ່ຜູ້ອື່ນຫຼືຕໍ່ພິນ້ອງຜູ້ທີ່ເຊື່ອນັ້ນກໍຄື:ເປັນການໄສ່ຮ້າຍປ້າຍສິຕໍ່ຜູ້ອື່ນ,ບໍ່ຈົງໃຈ,ຖືເຂົາຕ່ຳ,ຫລືດູກລັກຊະນະແລະການກະທຳຂອງເຂົາຕົວຢ່າງຂອງການບໍ່ເຊື່ອຟັງ: 3ໂຍຮັນ1: 9-10

ຂໍ້ເພີ່ມເຕີມ: ຄຳສັ່ງທີ່ບອກໄຫ້ຜູ້ເຊື່ອນັ້ນບໍ່ຕ້ອງໄສ່ຮ້າຍປ້າຍສິຕໍ່ຜູ້ອື່ນນັ້ນມີດັ່ງນີ້:

- ການໄສ່ຮ້າຍປ້າຍສິຕໍ່ຄົນອື່ນນັ້ນຈະພາໄຫ້ເກີດຜິດບໍ່ດີ,ຈະເປັນການສະແດງໄຫ້ເຫັນວ່າ:ຕົວເອງດີກວ່າຄົນອື່ນ.ນັ້ນແມ່ນການຫຍິ່ງພະຫຍອງ
- ການໄສ່ຮ້າຍປ້າຍສິຕໍ່ພິນ້ອງຮ່ວມຄວາມເຊື່ອນັ້ນກໍເປັນການທີ່ເຈົ້າສະແດງທ່າທີ່ (ໝິ່ນປະມາດພະເຈົ້າທີ່ເປັນພະຜູ້ສ້າງມະນຸດໄຫ້ເປັນໄພອັນດີ).

ອ່າວກາລາເຕັຍ 6:1

ພີ່ນ້ອງທີ່ມີຄວາມເຊື່ອຈະຊ່ວຍອົບຮົມຜູ້ເຊື່ອທີ່ໄດ້ກະທຳຜິດດ້ວຍວິທີໃດ?

ກາວກໄປໄຊ້: ຂໍ້ບັນຍັດທີ່ວ່າ: ບໍ່ໃຫ້ພີ່ນ້ອງເວົ້າສິ່ງບໍ່ດີໃສ່ຜູ້ອື່ນນັ້ນມັນເປັນຂໍ້ທີ່ສຳຄັນຫລາຍທີ່ຈະຮັກສາຄວາມຮັກຊຶ່ງກັນແລະກັນແລະຄວາມເປັນໜຶ່ງດຍວກັນໄນພະເຢຊູ, ເມື່ອມີພີ່ນ້ອງຄົນໄດຄົນໜຶ່ງທີ່ຖືກໄສຮ້າຍປ້າຍສີແລ້ວທຸກຄົນໄດກູ່ມກໍໄດ້ຮັບຜົນເສັຍຫາຍເໝືອນກັນຖ້າທຸກຄົນຍົກເວັ້ນໄດ້ໄນການເວົ້າສຽດສີຕໍ່ຜູ້ອື່ນແລ້ວນັ້ນເປັນການດີທີ່ຈະສ້າງເອົາຜູ້ອື່ນກາຍມາເປັນຄົນດີ, ໄນກໍລະນີນີ້. ໄນກູ່ມຄູ່ສະຕຽນຈະຕ້ອງໄດ້ສະແດງຄວາມ ຮັກແລະຫ່ວງໃຫ້ແກ່ກັນແລະກັນເພື່ອເປັນການສະແດງໃຫ້ໂລກເຫັນໄດ້ຄວາມຮັກ ແລະການເປັນນ້ຳໜຶ່ງໃຈດຽວກັນໄນອົງພະເຢຊູຄູ່ດີທີ່ພະອົງໄດ້ສ້າງໄວ້ກ່ອນນີ້ແລ້ວ.